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II. Posudek oponenta 

 

Práce s názvem „Lidé a léky“ si kladla za cíl popsat spotřebu léčiv v České republice pomocí dostupných 

databází a sledovat užívání léčiv v populaci prostřednictvím dotazníkového šetření. Teoretická část práce je 

zaměřená na spotřebu léčiv, její význam a faktory, které ji ovlivňují. Oceňuji snahu autorky popsat 

problematiku vlastními slovy, v některých případech to však vedlo k trochu nepřesným tvrzením. Některé věty 

tak, jak jsou formulovány, nedávají smysl. Postrádám uvedení základního principu užívaného při sledování 

spotřeby léčiv a to je ATC/DDD metodologie. Jako nevyhovující hodnotím i citování použitých zdrojů – ne 

všechny použité informace jsou v textu citovány, navíc způsob citací je poměrně neobvyklý. 

Autorka dále uvádí přehled spotřeby léčiv v České republice v letech 2004 – 2008, který vychází z údajů 

SÚKL, a v letech 2004 – 2006 čerpající z dat ÚZIS. Práce tak poskytuje pohled na vývoj spotřeby léčiv v 

uvedeném období podle jednotlivých ATC skupin. Popsány jsou také náklady na léčiva s rozlišením různých 

segmentů zdravotní péče a vývoj průměrné ceny balení léčivých přípravků. Některé údaje v tabulkách se ale 

zbytečně opakují např. Tab. č. 8 a Tab. č.13.  

Metodická část popisuje vlastní dotazníkové šetření provedené v jedné pražské lékárně. Ve výsledcích jsou 

nejprve základní informace o respondentech, dále byla sledována předepsaná i volně prodejná léčiva a také 

některé názory respondentů. Zajímavé jsou např. také údaje o měsíční platbě za léky a uváděná nízká 

důvěra v lékárníka. Výsledky jsou prezentovány přehledně formou mnoha tabulek a grafů. Práce zahrnuje 

celkem 96 stran včetně 10 příloh.  

K práci mám následující otázky: 

- lze z výsledků vyvodit nějaké závěry o nemocnosti respondentů? 

- myslíte si, že jsou výdaje respondentů za léky vysoké?  (63% dotázaných uvedlo, že ano) 

- ovlivnilo podle Vás zavedení regulačních poplatků plýtvání s léky? 

- máte nějaký názor na to, co by měli nebo mohli lékárníci zlepšit, aby se zvýšil počet pacientů, kteří 

jim důvěřují? 

 

Diplomová práce obsahuje všechny náležitosti a uvedené nedostatky nejsou závažného charakteru. Navrhuji 

ji ohodnotit jako výbornou. 

 

Navrhovaná klasifikace výborný  
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